
Neighbourhood Watch Bulletin – March 6, 2017

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington 
St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and 
security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. 
Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood
may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

1.  Information Session and PREP Test workshop for men and women
2.  Information Session and PREP Test workshop for women only
3.  STEP in March
4.  Braille on police ID badges

1.  Information Session and PREP Test workshop for men and women
 The Ottawa Police Service will be hosting an Information Session and PREP Test 
workshop on the OACP Constable Selection Process for both men and women interested 
in a policing career on Saturday, March 11, 2017.  

The session is designed to educate potential candidates about the Constable Selection 
Process. The practice sessions will also give the participants an opportunity to see if they 
can meet the physical requirements of the job.

The March 11th session will be held between 9:00am to 2:00pm at Algonquin College 
Woodroffe Campus, P building, 1385 Woodroffe Avenue, in Ottawa.

Gym attire is required. If you are 45 years of age or older, a PARMED X will be required 
by your doctor.

In order to attend the session, you must pre-register online via survey monkey as space is 
limited.  Registration for this workshop has now commenced.

Please note you will need to receive a confirmation e-mail prior to attending the session.

2.  Information Session and PREP Test workshop for women only
The Ottawa Police Service will be hosting an Information Session and PREP Test 
workshop on the OACP Constable Selection Process for women interested in a policing 
career.  

The session is designed to educate potential candidates about the Constable Selection 
Process. The practice sessions will also give the participants an opportunity to see if they 
can meet the physical requirements of the job.

https://www.surveymonkey.com/r/W5L52WG
mailto:wellingtoncpc@gmail.com


The Saturday, March 18, 2017 session will be held between 9:00am to 2:00pm at 
Algonquin College Woodroffe Campus, P building, 1385 Woodroffe Avenue, in Ottawa.

Gym attire is required. If you are 45 years of age or older, a PARMED X will be required 
by your doctor.

In order to attend the session, you must pre register online via survey monkey as space is 
limited.  Registration for this workshop has now commenced.

Please note you will need to receive a confirmation e-mail prior to attending.

3.  STEP in March
The Gatineau Police Service and Ottawa Police Service’s Selective Traffic Enforcement 
Program (STEP) will focus on distracted driving and speeding during the month of 
March.

Distracted Driving:

Between 2011 and 2015, there were 26,860 collisions resulting in 5,761 injuries and 18 
fatalities.

Speeding:

Between 2011 and 2015, there were 15,850 collisions resulting in 3,759 injuries and 54 
fatalities.

The Safer Roads Ottawa Program is a leading community partnership between Ottawa 
Fire Services, Ottawa Paramedic Service, Ottawa Police Service, Ottawa Public Health 
and the Public Works Department committed to preventing or eliminating road deaths 
and serious injuries for all people in the City of Ottawa, through culture change, 
community engagement, and development of a sustainable safe transportation 
environment.

Also participating in the Safer Roads Ottawa Program are the Royal Canadian Mounted 
Police (RCMP), Ontario Provincial Police (OPP), Sureté du Québec, Department of 
National Defence’s Military Police and Gatineau Police Service to improve road safety 
for all residents of the national capital region.

Ottawa residents have identified traffic safety as a top priority. The Safer Roads Ottawa 
Program is committed to using available resources to make Ottawa roads safer for 
residents.

4.  Braille on police ID badges
Ottawa Police Service will soon have transparent braille laminates available for officers 
to attach to their wallet ID badges.

https://www.surveymonkey.com/r/SK9ZZ35


“This is a great opportunity to enhance service to residents in our City,” said Sergeant 
Adam Coakley, who led the initiative. “With more than 8,000 residents in Ottawa who 
are blind or partially sighted, the braille sleeve makes it easier to confirm we are police 
officers when interacting with people who have vision loss.”

The overlay - placed on top of the officer’s wallet badge ID - will provide officers with 
the means to effectively identify themselves to a member of the public who is blind or 
partially sighted.  Each overlay indicates the rank of the officer and the main police 
phone number.

According to the Canadian National Institute for the Blind (CNIB), this initiative is 
unique in Canada and puts the Ottawa Police ahead of the pack in terms of accessibility.

“We commend the Ottawa Police Service for taking this initiative, which will allow 
people with vision loss to confirm that the person they are interacting with is, in fact, a 
police officer,” said Diane Bergeron, Executive Director, Strategic Relations and 
Engagement, CNIB. “People who are blind or partially sighted will no longer be worried 
that they may be talking with someone posing as an officer.”

The laminates are available to all OPS officers who deal with members of the public.

*************************

1.  Séance d’information et de pratique PREP pour hommes et femmes
2.  Séance d’information et de pratique PREP réservée aux femmes 
3.  Le PASC au mois de mars
4.  Des rabats transparents avec braille pour les agents de police

1.  Séance d’information et de pratique PREP pour hommes et femmes
Le Service de police d’Ottawa tiendra une séance d’information et de pratique PREP pour
hommes et femmes concernant le processus de sélection d’agents de l’ACPO, le samedi 
le 11 mars 2017.

La séance a pour objet de renseigner les candidats potentiels au sujet du processus de 
sélection des agents. En outre, la séance de pratique donnera aux participants l’occasion 
de savoir si ils/elles sauront satisfaire aux exigences physiques de l’emploi.

La séance du 11 mars aura lieu de 9 h 00 à 14 h 00 à l’édifice P du campus Woodroffe du 
Collège Algonquin, situé au 1385, av. Woodroffe à Ottawa.

Une tenue vestimentaire sportive sera obligatoire. Si vous êtes âgé de 45 ans ou plus, un 
formulaire X-AAP sera exigé par votre médecin.

Afin de participer à la séance, vous devez vous inscrire d’avance en ligne car le nombre 
de places disponibles étant limité. 
Veuillez noter que vous devrez recevoir un courriel de confirmation avant de vous 
présenter à la séance.

https://www.surveymonkey.com/r/W5L52WG
http://www.cnib.ca/en/Pages/default.aspx?gclid=CKbru47G1c8CFcEmhgodf7UFnQ


2.  Séance d’information et de pratique PREP réservée aux femmes
Le Service de police d’Ottawa tiendra une séance d’information et de pratique PREP 
réservée aux femmes et concernant le processus de sélection d’agents de l’ACPO - à 
l’intention des femmes envisageant une carrière policière.

La séance a pour objet de renseigner les candidates potentielles au sujet du processus de 
sélection des agents. En outre, la séance de pratique donnera aux participantes l’occasion 
de savoir si elles sauront satisfaire aux exigences physiques de l’emploi.

La séance aura lieu de 9 h à 14 h, le samedi 18 mars 2017, à l’édifice P du campus 
Woodroffe du Collège Algonquin, situé au 1385 de l’avenue Woodroffe à Ottawa.

Une tenue vestimentaire sportive sera obligatoire. Si vous êtes âgée de 45 ans ou plus, un 
formulaire X-AAP sera exigé par votre médecin.

Afin de participer à la séance, vous devez vous inscrire d’avance en ligne car le nombre 
de places disponibles étant limité. 
Veuillez noter que vous devrez recevoir un courriel de confirmation avant de vous 
présenter à la séance.

3.  Le PASC au mois de mars
Pendant le mois de mars, le Service de police de Gatineau et le Service de police 
d’Ottawa, par l'intermédiaire de son Programme d'application sélective en matière de 
circulation (PASC), mettront l’accent sur la distraction au volant et les excès de vitesse.  

Distraction au volant :

De 2011 à 2015, 26 860 collisions ont entraîné 5 761 blessures et 18 décès.

Excès de vitesse :

Entre 2011 et 2015, 15 850 collisions à déclaration obligatoire dues à un excès de vitesse 
ont entraîné 54 décès et 3 759 blessures.

Le Programme d’amélioration de la sécurité des routes à Ottawa est un important 
partenariat communautaire liant le Service des incendies d’Ottawa, le Service paramédic 
d’Ottawa, le Service de police d’Ottawa, Santé publique Ottawa et les Services des 
travaux publics, et qui s’engage à prévenir et à éliminer des décès et des blessures graves 
sur la route pour le bien commun à Ottawa, par la voie du changement culturel, de 
l’engagement communautaire et du développement d’un environnement de transport 
durable et sûr.

Parmi les participants au Programme d’amélioration de la sécurité des routes à Ottawa, 
on compte aussi la Gendarmerie royale du Canada (GRC), la Police provinciale de 
l’Ontario (PPO), la Sûreté du Québec, la Police militaire du ministère de la Défense 
nationale et le Service de police de Gatineau, visant tous à accroître la sécurité routière 
pour tous les résidents de la région de la capitale nationale.

https://www.surveymonkey.com/r/SK9ZZ35


Les résidents d’Ottawa ont identifié la sécurité routière parmi leurs grandes priorités. Le 
Programme d’amélioration de la sécurité des routes à Ottawa s’est engagé à faire appel 
aux ressources disponibles pour rendre les routes d’Ottawa plus sûres pour ses résidents.

4.  Des rabats transparents avec braille pour les agents de police
Bientôt, le Service de police d'Ottawa mettra à la disposition de ses agents des rabats 
transparents avec braille à apposer sur leur insigne de portefeuille.

« Il s’agit là d’une belle occasion d'améliorer le service aux résidents, » dit le sergent 
Adam Coakley, qui a dirigé l'initiative. « Étant donné qu'Ottawa compte plus de 8000 
résidents malvoyants, le rabat en braille nous permet de confirmer plus facilement que 
nous sommes des policiers lors d'échanges avec des personnes malvoyantes. »

Le rabat - fixé par dessus l'insigne de portefeuille d'un agent - donnera à ceux-ci le moyen
de s'identifier efficacement auprès d'un membre du public aveugle ou partiellement 
voyant. Chacun des rabats indique le rang de l'agent et le principal numéro de téléphone 
du service de police.

Selon l’Institut national canadien pour les aveugles (INCA), cette initiative est unique au 
pays, ce qui donne à la Police d'Ottawa une longueur d'avance en matière d'accessibilité.
« Nous félicitons le Service de police d'Ottawa d'avoir pris cette initiative, qui permettra 
aux personnes atteintes d'une perte de vision de confirmer que la personne à qui ils ont 
affaire est bel et bien un agent de police, » a déclaré Diane Bergeron, directrice générale 
du Service des relations stratégiques et de la mobilisation, INCA. « Les gens aveugles ou 
partiellement voyants n'auront plus à craindre de traiter avec quelqu'un se faisant passer 
pour un policier. »

Les rabats plastifiés sont offerts à tous les agents du SPO qui côtoient le public.

Key Ottawa Police Service numbers:

* Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. 911
* Other emergency ……………………………………………………….. 613-230-6211
* Non-emergencies and general inquiries ………………………………... 613-236-1222
* To have the police attend your location ………………………………… 613-236-1222 

ext. 7500
* To make a police report ………………………………………………… 613-236-1222 

ext. 7300
* To make a police report online ..................................................... www.ottawapolice.ca

OPS and By-Law services base their work on call statistics.  The more calls that you 
make, the more neighbourhood services we receive.  There are three steps to making the 
call:
a) Deciding which number to phone.
If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1.  If your car was broken 
into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other 
emergencies” number (613-230-6211).  To report an incident after it occurred without 

http://www.cnib.ca/fr/Pages/default.aspx


police attending the scene, please call 613-236-1222 – ext. 7300.  You can reach by-law 
services at 3-1-1. 
b) Getting a report number. 
When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately.  
We’ve found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we
forget.  Asking for a report number right away solves these problems.
c) Share your report number and incident.
Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block 
Captain (if you have one), or directly to us.
 
Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses 
Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in 
important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify 
Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and 
addresses of crack houses.  

Graffiti
If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.  


